

世行贷款二十一世纪初  
高等理工科教育教学  
改革项目结题成果汇编

# 改革 创新 发展

第二集(下)

教育部高等教育司  
编

 高等教育出版社

G649.21  
10 / 2-2

# 改革·创新·发展

世行贷款 21 世纪初高等理工科教育

教学改革项目结题成果汇编

第二集(下)

教育部高等教育司 编

高等教育出版社

# 编 委 会

主 任 葛道凯  
副主任 孙丽为 袁德宁  
编 委 (按姓氏笔画排列)  
马继刚 王秀平 叶 民 卢晓东  
孙丽为 陈孝戴 李金文 李茂国  
李能贵 范华汉 张彦通 胡恩明  
袁德宁 葛岳静 葛道凯

## 郑重声明

高等教育出版社依法对本书享有专有出版权。任何未经许可的复制、销售行为均违反《中华人民共和国著作权法》，其行为人将承担相应的民事责任和行政责任，构成犯罪的，将被依法追究刑事责任。为了维护市场秩序，保护读者的合法权益，避免读者误用盗版书造成不良后果，我社将配合行政执法部门和司法机关对违法犯罪的单位和个人给予严厉打击。社会各界人士如发现上述侵权行为，希望及时举报，本社将奖励举报有功人员。

**反盗版举报电话：**(010) 58581897/58581896/58581879

**传 真：**(010) 82086060

**E - mail：**dd@hep.com.cn

**通信地址：**北京市西城区德外大街4号

高等教育出版社打击盗版办公室

**邮 编：**100011

**购书请拨打电话：**(010)58581118

# 目 录

## 第二部分

### 数 学 类

数学专业分层次教学实证研究与理论初探 .....	柴俊(1)
加强基础、拓宽口径,培养高素质数学人才 .....	李辉来(7)
培养高素质数学人才的研究与实践 .....	王昆扬等(11)
强化数学类专业学生数学应用意识和能力的培养 .....	郑斯宁(14)
加强数学类学生数学应用意识和应用能力培养的研究和实践 .....	刘应明等(18)
加强数学类学生数学应用意识和数学应用能力培养的实践与研究 .....	项目组(23)
研究型大学中大学数学课程改革的思路、方案与实践 .....	谭泽光(26)
数学系列课程的综合改革与整合实践 .....	项目组(32)
大学数学分层教学的研究与实践 .....	周勤学(36)
大学数学分层次教学的研究与改革实践 .....	刘元骏(40)
数学教学方法、手段以及考评内容和方法的改革研究与实践 .....	虞建设(44)
数学教学方法、手段及考评内容和方法的研究与实践 .....	乌兰哈斯等(48)
数学教学方法、手段及考评内容和方法的研究与实践 .....	向淑文等(51)
数学实验课程的教学研究与实践 .....	任善强(56)
数学实验课程研究与实践 .....	李尚志(61)
大学文科数学教学改革的探索与实践 .....	项目组(65)
欠发达地区高等数学少课时模块教学的研究与实践 .....	郭永发(70)

### 物 理 类

物理学应用型人才的教学改革与实践 .....	项目组(75)
物理学应用型人才培养的教学改革与实践 .....	蒋树声等(82)
物理学应用型人才培养的教学改革与实践 .....	熊贵光(86)
物理学基础课教学内容、方法及教育技术的整合与深化 .....	陈洪等(90)
物理学基础课教学内容、方法及教育技术的整合与深化 .....	陈贻汉(93)
工科物理理论课与实验课的整体优化 .....	颜晓红(98)
工科物理理论课与实验课的整体优化 .....	钱锋等(102)
实施讲授与实验相结合 实现教师主导与学生主动的开放式教学模式 .....	吕天全等(106)
用研究型教学理念指导工科物理理论课与实验课的整体优化 .....	罗胜等(110)
物理课程与相关课程交叉渗透的研究与实践 .....	王建邦等(114)
实验物理课程考核方法研究与实践 .....	汪华英(117)
实验物理课程考核方法研究与实践 .....	沈异凡(122)
开发设计性研究性物理实验 培养高素质创新型科研人才 .....	沈元华(126)
设计性或研究性物理实验教学模式的研究与实践 .....	张爱军等(131)
借鉴北美高校物理教学体系与方法 探索我国创新人才培养模式 .....	李发伸等(136)

量子力学的“五环模式”教学实践报告 .....	李蕴才(140)
加强创新实践 多途径探索创新意识的培养 .....	董庆彦(143)

### 化学、化工类

化学类专业创新人才培养模式、教学内容、教学方法和教学改革的研究与实践 .....	俞庆森(148)
理科化学基础课程体系的改革 .....	汪存信(153)
深化教学内容和课程体系改革 全面提升理科应用化学专业教学质量 .....	史济斌等(158)
地方综合性大学化学专业教学内容与课程体系改革的深化与实践 .....	孙汉文等(162)
工科化学系列课程新体系的研究与实践 .....	叶汝强等(166)
地方院校工科化学课程体系的实践 .....	曾详钦等(171)
建立工科化学系列课程新体系 培养跨世纪创新人才 .....	王世华等(175)
理科化工类专业实践教学环节改革 .....	王琴萍(179)
改革化学实验教学模式,培养学生的综合能力 .....	徐家宁等(184)
化学实验课程体系和教学模式的创新与实践 .....	朱必学等(187)
化学实验课程体系和教学模式的创新与实践 .....	辛剑等(190)
非化学化工类专业化学基本教学内容的实践与完善 .....	项目组(195)
非化学化工类专业化学基本教学内容改革的实践与完善 .....	邓建成(201)
基于网络 and 多媒体技术的高等化学课程体系改革与实践 .....	李学良等(205)
建立和完善化学专业的化学生物学教学体系 .....	古练权等(209)
化工原理实验教学创新体系的建设和实践 .....	吴嘉等(213)
化工类专业创新人才培养模式、教学内容、教学方法和教学改革的研究与实施 .....	项目组(217)
深化化学、化工类专业教学改革 全面推进课程建设 .....	田少萍等(223)

### 生物、心理学类

生物类本科生高素质创新人才培养系统工程的建设与实施 .....	白增亮等(227)
生命科学本科实验教学创新体系的建设与实践 .....	陈放等(231)
生物学本科实验教学创新体系的建设与实践 .....	刁虎欣(235)
生物科学本科实验教学创新体系的建设与实践 .....	杨艳燕(240)
对生物技术人才培养体系的探索与实践 .....	欧阳平凯等(244)
生物工程人才培养体系的探索与实践 .....	陈国豪(249)
生物技术人才培养体系的探索与实践 .....	王玉炯(253)
非生物类本科生生物学教学的研究与实践 .....	黄诗笈(257)
非生物类本科生生物学教学的研究与实践 .....	吴敏等(264)
心理学应用型人才培养改革与实践 .....	莫雷(268)
狠抓核心基础课课程建设,深化心理学教学改革 .....	彭聘龄等(273)
生物科学专业野外实习和生物技术专业生产实习改革 .....	陈强等(277)
生物专业与生态专业本科综合实习及相关实验课程的教学改革实践 .....	江望高(281)

### 地矿、海洋、环境类

矿业类专业课程体系整体优化与实践 .....	汪理全等(283)
采矿工程专业课程体系整体优化与实践 .....	蒋国安(290)
矿业类专业课程体系整体优化与实践 .....	邱冠周(294)
地质类本科教育与本科后续教育的协调和统一 .....	潘懋(299)

地质类本科教育与本科后继续教育的协调和统一 .....	程捷等(305)
地理学创新人才培养与教学体系构建 .....	杨太保等(309)
新时期地理学类专业教学改革与创新人才的培养模式 .....	沙润等(314)
21 世纪初大气科学类专业应用性人才培养的研究与实践 .....	孙照渤等(317)
地理信息系统专业人才知识结构体系与素质特征 .....	吴信才等(320)
海洋科学类专业人才培养模式的改革与实践 .....	郭佩芳等(325)
地学类创新型人才的培养方式与实践 .....	王颖等(331)
地学类创新人才培养方法和途径 .....	赵鹏大(335)
非环境类专业学生环境教育模式的研究与实践 .....	盛连喜等(340)
非环境类专业学生环境保护与可持续发展的教育研究与实践 .....	金朝辉等(345)
环境类专业实践教学环节的研究与实践 .....	张承中等(349)
环境科学专业实践性教学体系建设 .....	张明泉等(354)
环境工程专业实践性教学环节的改革与实践 .....	黄勇等(360)
环境类专业基础理论建立与课程体系整体优化的研究 .....	左玉辉等(364)

### 机械、能源动力类

机械类本科生创新性实验教学体系的研究与实践 .....	冯晓宁等(371)
机械类专业创新人才培养教学改革综合实践研究 .....	杨叔子等(376)
机械专业本科生人才培养的研究与实践 .....	沈宏书等(382)
过程装备与控制工程人才培养方案研究与实践 .....	童水光等(387)
过程装备与控制工程人才培养方案研究与实践 .....	戴桃书等(391)
能源动力类人才培养方案改革研究与实践 .....	陶文铨等(395)
一般工科院校能源动力类人才培养方案改革研究与实践 .....	周云龙等(400)
新世纪工程图学教学改革的研究与实践 .....	谭建荣等(404)
机械基础课堂教学与实践教学的综合改革与实践 .....	项目组(407)
机械基础课教学与实践综合改革的研究与实践 .....	黄茂林等(410)
机械基础课堂教学与实践教学综合改革的研究与实践 .....	项目组(414)
机械基础课堂教学与实践教学综合改革的研究与实践 .....	赵洪志(419)
建设大机械本科教学平台 培养具有国际竞争能力的创新人才 .....	林忠钦等(423)

### 电子、电气、计算机类

电子与电气信息类专业理工融合教育模式及课程体系的研究与实践 .....	任晓敏(428)
电子信息工程专业教学内容与系列课程综合改革的研究与实践 .....	吕幼新等(435)
信息工程专业教学内容与系列课程综合改革的研究与实践 .....	何振中(441)
电子信息工程专业教学内容和课程体系改革的研究与实践 .....	黄君凯(445)
以培养创新人才为目标的计算机科学与技术专业教学改革的研究与实践 .....	俞勇等(451)
计算机软件开放式实践体系的研究与实践 .....	陈芙蓉等(454)
以培养创新人才为目的的地方院校计算机科学与技术专业教学改革的研究与实践 .....	钱培德等(456)
基于网络环境的计算机基础教学的研究与实践 .....	项目组(460)
基于网络环境的计算机基础教学改革的研究与实践 .....	项目组(465)
基于网络环境的计算机基础教学改革的研究与实践 .....	杨波(470)
基于网络环境计算机基础教学改革的研究与实践 .....	胡维华等(473)

电子与电气信息类专业专业基础核心课程模块教学内容与课程体系的改革与实践 .....	杨浩等(478)
电气信息类专业专业基础核心课程模块教学内容与课程体系改革与实践 .....	陈柏超(483)
电子与电气信息专业大规模集成电路设计工程教育的研究与实践 .....	傅丰林等(487)
非电类理工科专业电工电子课程模块教学改革的研究与实践 .....	林孔元等(490)
非电类理工专业电工电子课程模块教学改革的研究与实践 .....	项目组(497)
现代电子技术实验教学模式的研究与实践 .....	孙肖子及项目组(501)
现代电子技术实验教学模式的研究与实践 .....	朱守正等(506)
虚拟电子实验环境与教学方式改革的探索 .....	古军等(512)
虚拟电子技术实验教学环境建设与实验教学方式改革的研究与实践 .....	项目组(517)
突出“一实两创”人才培养特色 全面提高人才培养质量 .....	石冲之等(520)
优化教学过程 构建人才创新能力培养模式和方法 .....	宋文绪等(525)
大学生电子设计竞赛的开展与学生创新能力的培养 .....	王越等(530)
优化实践教学体系提高本科生工程实践能力 .....	冯晓云等(534)
电子与电气信息类专业人才培养改革成果的整合与深化 .....	陈怡等(539)
电子与电气信息类专业人才培养改革成果的整合与深化 .....	北京师范大学信息学院等(544)
电子与电气信息类专业人才培养改革成果的整合与深化 .....	汪蕙等(550)
电子与电气信息类专业人才培养成果的整合与深化 .....	王兆安(555)

#### 建筑、材料、力学类

建筑教育全方位开放式教学体系改革的研究与实践 .....	张颀等(559)
建筑教育全方位开放式教学体系改革的研究与实践 .....	石铁矛等(563)
城市规划教育课程建设与教学实践 .....	赵民等(568)
立足西南,创建地域特色的城市规划学科体系 .....	赵万民等(573)
建筑环境与设备工程专业平台课程体系构建与教学实践 .....	肖勇全等(577)
给水排水工程专业课程体系改革、建设的研究与实践 .....	李圭白等(582)
土建类专业工程素质和实践能力培养的研究与实践 .....	蒋永生等(585)
秉承传统特色 构建土建类专业复合型人才培养的新平台 .....	李远富等(591)
土木工程专业工程设计类课程改革的实践 .....	何若全等(599)
21 世纪初工程造价管理人才知识体系和培养模式研究 .....	尹贻林(604)
优化课程体系 改革教学手段	
——材料类专业专业基础课及实验课程体系与整体优化的研究与实践 .....	翟玉春等(610)
材料类专业基础课整体设计的研究与实践 .....	葛勇等(614)
材料类专业专业基础课程整体设计的研究与实践 .....	周达飞等(617)
无机非金属材料工程专业实验教学体系整体优化的研究与实践 .....	张联盟(621)
无机非金属材料类专业实验课程体系整体优化的研究与实践 .....	黄佳木等(625)
材料类专业人才工程能力的培养的研究与实践 .....	燕山大学教务处(628)
材料工程专业学生工程能力的培养的研究与实践 .....	史庆南等(632)
材料科学与工程类人才培养方案的综合改革与实践 .....	项目组(637)
材料科学与工程类人才培养方案的综合改革与实践 .....	黄伯云(640)
材料科学与工程专业人才培养方案的综合改革与实践 .....	傅正义(645)
材料科学与工程类人才培养方案的综合改革与实践 .....	杨鸣波等(649)
材料科学与工程类人才培养方案的综合改革与实践 .....	项目组(653)

面向工程构建材料成型及控制工程专业实验课程体系的改革与实践 .....	王宗杰等(658)
坚持改革创新建设高水平基础力学实验中心 .....	范钦珊等(664)
工科新体系理论力学课程精品化建设 .....	洪嘉振(670)
力学专业创新能力培养和系列课程综合改革与实践 .....	陈传尧(674)
工程力学专业创新能力培养与系列课程综合改革的研究与实践 .....	傅衣铭(677)
理工科力学专业创新能力培养与系列课程综合改革研究与实践 .....	何世平(682)

### 行业特色类

行业性院校主体专业宽口径人才培养模式改革的研究与实践 .....	项目组(685)
电气与信息类宽口径专业人才培养模式改革的研究与探索 .....	郑宝玉等(688)
行业性学校主体专业宽口径人才培养模式的研究与实践 .....	马建等(691)
宽口径食品技术人才培养体系建设 .....	项目组(696)
宽口径食品技术人才培养的研究与实践 .....	周惠明(701)
艺工结合的服装高等专业人才培养的研究与实践 .....	王蕴强等(705)
交通运输类专业宽口径高素质人才培养模式的研究和实践 .....	严新平(710)
交通运输类专业宽口径高素质人才培养模式的研究与实践 .....	杨肇夏等(714)
适应国际竞争的航空航天类本科人才培养方案研究与实践 .....	伍贻兆等(720)
农业工程大类本科人才培养的研究与实践 .....	项目组(725)
农业工程大类本科人才培养的研究与实践 .....	汤楚宙(731)
水利工程类人才培养方案的研究与实践 .....	成自勇等(736)
水利工程类人才培养方案的研究与实践 .....	刘光临(740)
林业工程类本科人才培养模式的研究与实践 .....	余世袁等(745)
油气资源勘查开发国际合作人才的培养研究与实践 .....	项目组(751)
现代包装人才培养的研究与实践 .....	王志伟等(756)
现代包装人才培养的研究与实践 .....	蒋道生(760)
石油化工工程教学体系的构建与实践 .....	林西平等(765)
石油化工工程实践教学体系的构建与实践 .....	赵如松(770)
抓住机遇 培养适应国际竞争的航运人才 .....	王跃辉等(774)

# CONTENTS

## Part Two

### Category of Mathematics

Empirical Study and Primary Theoretical Exploration on Hierarchical Teaching of Mathematics Majors .....	Chai Jun(1)
Enhancing Foundation and Widening Specifications to Educate High – Quality Mathematics Talents .....	Li Huilai(7)
Study and Practice on Educating High – Quality Mathematics Talents .....	Wang Kunyang and etc. (11)
Reinforcing Education of Consciousness and Ability of Students of Mathematics Majors for Application of Mathematics .....	Zheng Sining(14)
Study and Practice on Strengthening Education of Consciousness and Ability of Students of Mathematics Majors for Application of Mathematics .....	Liu Yingming and etc. (18)
Practice and Study on Strengthening Education of Consciousness and Ability of Students of Mathematics Majors for Application of Mathematics .....	Project Group(23)
Way of Thinking, Scheme and Practice on Reform of Mathematics Courses for Research – based Universities .....	Tan Zeguang(26)
Comprehensive Reform and Practice on Integration of Serial Courses of Mathematics .....	Project Group(32)
Study and Practice on Hierarchical Teaching of College Mathematics .....	Zhou Qinxue(36)
Study and Reform Practice on Hierarchical Teaching of College Mathematics .....	Liu Yuanjun(40)
Study and Practice on Reform of Teaching Methods and Means as well as Examining and Evaluating Contents and Methods for Mathematics .....	Yu Jianshe(44)
Study and Practice on Teaching Methods and Means as well as Examining and Evaluating Contents and Methods for Mathematics .....	Wulan Hasi and etc. (48)
Study and Practice on Teaching Methods and Means as well as Examining and Evaluating Contents and Methods for Mathematics .....	Xiang Shuwen and etc. (51)
Study and Practice on Teaching of Experimental Courses of Mathematics .....	Ren Shanqiang(56)
Study and Practice on Experimental Courses of Mathematics .....	Li Shangzhi(61)
Exploration and Practice on Reform of Mathematics Teaching for College Liberal Arts .....	Project Group(65)
Study and Practice on Module Teaching with Less Class Hours for Higher Mathematics in Underdeveloped Areas .....	Guo Yongfa(70)

### Category of Physics

Reform and Practice of Teaching for Application – Oriented Talents Majoring in Physics .....	Project Group(75)
Reform and Practice of Teaching for Education of Application – Oriented Talents Majoring in Physics .....	Jiang Shusheng and etc. (82)

<b>Reform and Practice of Teaching for Education of Application – Oriented</b>	
Talents Majoring in Physics .....	Xiong Guiguang(86)
<b>Integration and Deepening of Teaching Contents and Methods for Basic Courses of</b>	
Physics and Its Educational Technologies .....	Chen Hong and etc. (90)
<b>Integration and Deepening of Teaching Contents and Methods for Basic Courses of</b>	
Physics and Its Educational Technologies .....	Chen Yihan(93)
<b>Global Optimization of Theoretical and Experimental Courses of Physics for</b>	
Engineering Majors .....	Yan Xiaohong(98)
<b>Global Optimization of Theoretical and Experimental Courses of Physics for</b>	
Engineering Majors .....	Qian Feng and etc. (102)
<b>Implementing Combination of Teaching and Experiments, and Realizing Open</b>	
Teaching Mode Featuring Teacher Leading and Students Initiative .....	Lü Tianquan and etc. (106)
<b>Guiding Global Optimization of Theoretical and Experimental Courses of</b>	
Physics for Engineering Majors with Research – Oriented Teaching Theory .....	Luo Sheng and etc. (110)
<b>Study and Practice on Cross – Penetration of Physics Courses</b>	
and Relevant Courses .....	Wang Jianbang and etc. (114)
Study and Practice on Examining Methods for Experimental Physics Courses .....	Wang Huaying(117)
Study and Practice on Examining Methods for Experimental Physics Courses .....	Shen Yifan(122)
<b>Developing Design and Research – Natured Physics Experiments</b>	
to Educate High – Quality Innovative Talents for Scientific Research .....	Shen Yuanhua(126)
<b>Study and Practice on Teaching Mode for Design or Research – Natured Physics</b>	
Experiments .....	Zhang Aijun and etc. (131)
<b>Drawing Lessons from Physics Teaching System and Methods of North American</b>	
Institutions of Higher Education, and Exploring Mode for Educating Innovative Talents	
for China .....	Li Fashen and etc. (136)
<b>Report on Teaching Practice of “Five – Circle Mode” of</b>	
Quantum Mechanics .....	Li Yuncai(140)
<b>Strengthening Innovative Practice, and Making Multi – approach</b>	
Exploration on Education of Innovative Consciousness .....	Dong Qingyan(143)
<b>Category of Chemistry and Chemical Industry</b>	
Study and Practice on Reform of Mode, Teaching Contents, Teaching Methods and Teaching Technologies	
for Educating Innovative Talents Majoring in Chemistry .....	Yu Qingsen(148)
Reform of Basic Course System of Chemistry for Sciences Majors .....	Wang Cunxin(153)
<b>Deepening Reform of Teaching Contents and Course System, and Fully Improving</b>	
Teaching Quality of Applied Chemistry for Sciences Majors .....	Shi Jibin and etc. (158)
<b>Deepening and Practice of Reform of Teaching Contents</b>	
and Course System for Chemistry Majors in Local Comprehensive	
Universities .....	Sun Hanwen and etc. (162)
<b>Study and Practice on New System of Serial Chemistry Courses</b>	
for Engineering Majors .....	Ye Ruqiang and etc. (166)
<b>Practice of System of Chemistry Courses of Engineerings</b>	
of Local Institutions of Higher Education .....	Zeng Xiangqin and etc. (171)

Establishing New System of Serial Chemistry Courses of Engineerings and Educating Cross – century Innovative Talents .....	Wang Shihua and etc. (175)
Reform of Sectors of Practice – based Teaching for Chemistry Majors of Sciences .....	Wang Qiping(179)
Reform of Mode for Experiment – based Teaching of Chemistry and Educating Comprehensive Ability of Students .....	Xu Jianing and etc. (184)
Innovation and Practice of Course System and Teaching Mode for Chemistry Experiments .....	Zhu Bixue and etc. (187)
Innovation and Practice of Course System and Teaching Mode for Chemistry Experiments .....	Xin Jian and etc. (190)
Practice and Perfection of Basic Teaching Contents of Non – chemistry and Chemistry Majors .....	Project Group(195)
Practice and Perfection of Reform of Basic Teaching Contents of Non – chemistry and Chemistry Majors .....	Deng Jiancheng(201)
Reform and Practice of Course System of Higher Chemistry based on Network and Multimedia Technologies .....	Li Xueliang and etc. (205)
Establishment and Perfection of Teaching System of Chemicobiology for Chemistry Majors .....	Gu Lianquan and etc. (209)
Construction and Practice of Innovative System for Experiment – based Teaching of Chemical Principles .....	Wu Jia and etc. (213)
Study and Implementation of Reform of Educating Mode , Teaching Contents, Teaching Methods and Teaching Technologies for Innovative Talents of Chemistry Majors .....	Project Group(217)
Deepening Teaching Reform for Majors of Chemistry and Chemical Industry, and Fully Advancing Course Construction .....	Tian Shaoping and etc. (223)

### Category of Biology and Psychology

Establishment and Implementation of System Program for Educating High – quality Innovative Undergraduate Talents of Biology .....	Bai Zengliang and etc. (227)
Establishment and Practice of Innovative System for Undergraduate Experiment – based Teaching of Life Science .....	Chen Fang and etc. (231)
Establishment and Practice of Innovative System for Undergraduate Experiment – based Teaching of Biology .....	Diao Huxin(235)
Establishment and Practice of Innovative System for Undergraduate Experiment – based Teaching of Bioscience .....	Yang Yanyan(240)
Exploration and Practice on System for Educating Talents of Biotechnology ...	Ouyang Pingkai and etc. (244)
Exploration and Practice on System for Educating Bioengineering Talents .....	Chen Guohao(249)
Exploration and Practice on System for Educating Biotechnological Talents .....	Wang Yujiong(253)
Study and Practice on Biology Teaching for Undergraduates of Non – chemistry Majors .....	Huang Shiqian(257)
Study and Practice on Biology Teaching for Undergraduates of Non – chemistry Majors .....	Wu Min and etc. (264)
Reform and Practice of Education of Application – Oriented	

Talents of Psychology .....	Mo Lei(268)
<b>Making Great Efforts on Construction of Core Basic Courses</b>	
and Deepening Teaching Reform for Psychology .....	Peng Danling and etc. (273)
<b>Reform of Field Practice for Majors of Bioscience and</b>	
Production Practice for Majors of Biotechnology .....	Chen Qiang and etc. (277)
<b>Practice of Reform of Comprehensive Practice for Undergraduates</b>	
of Majors of Biology and Ecology and Teaching of Relevant	
Experiment – based Courses .....	Jiang Wanggao(287)

**Category of Geology/Mineral Industry, Oceanography and  
Environmental Science**

<b>Global Optimization and Practice of Course System for Majors</b>	
of Mineral Industry .....	Wang Liquan and etc. (283)
<b>Global Optimization and Practice of Course System for Majors</b>	
of Mining Engineering .....	Jiang Guoan(290)
<b>Global Optimization and Practice of Course System for Majors</b>	
of Mineral Industry .....	Qiu Guanzhou(294)
<b>Coordination and Unification of Undergraduate Education</b>	
and Post – undergraduate Continuing Education for Geology .....	Pan Mao(299)
<b>Coordination and Unification of Undergraduate Education</b>	
and Post – undergraduate Continuing Education for Geology .....	Cheng Jie and etc. (305)
<b>Construction of System for Educating and Teaching</b>	
of Innovative Talents of Geography .....	Yang Taibao and etc. (309)
<b>Teaching Reform for Majors of Geography of New Era</b>	
and Educating Mode for Innovative Talents .....	Sha Run and etc. (314)
<b>Study and Practice on Educating Application – oriented</b>	
Talents Majoring in Atmospheric Science at Beginning of 21st Century .....	Sun Zhaobo and etc. (317)
<b>System of Knowledge Structure and Quality Characteristics</b>	
of Talents Majoring In Geo Information System .....	Wu Xincan and etc. (320)
<b>Reform and Practice of Mode for Educating Talents Majoring</b>	
in Marine Science .....	Guo Peifang and etc. (325)
<b>Mode and Practice for Educating Innovative Talents of Geoscience</b> .....	Wang Ying and etc. (331)
<b>Methods and Approaches for Educating Innovative Talents of Geoscience</b> .....	Zhao Pengda(335)
<b>Study and Practice on Mode for Environmental Education</b>	
for Students Majoring in Non – environmental Sciences .....	Sheng Lianxi and etc. (340)
<b>Study and Practice on Education of Environmental Protection and Sustainable</b>	
Development for Students Majoring in Non – environmental Sciences .....	Jin Zhaohui and etc. (345)
<b>Study and Practice on Sectors of Practice – based</b>	
Teaching for Majors of Environmental Science .....	Zhang Chengzhong and etc. (349)
<b>Construction of Practice – based Teaching System</b>	
for Majors of Environmental Science .....	Zhang Mingquan and etc. (354)
<b>Reform and Practice of Sectors of Practice – based</b>	
Teaching for Majors of Environmental Engineering .....	Huang Yong and etc. (360)

- Study on Establishment of Basic Theories and Global Optimization  
of Course System for Majors of Environmental Science ..... Zuo Yuhui and etc. (364)

### Category of Machinery, Energy Science and Dynamics

- Study and Practice on System for Innovative Experiment – based  
Teaching for Undergraduates Majoring in Machinery ..... Feng Xiaoning and etc. (371)
- Comprehensive Practice and Study on Teaching Reform  
for Educating Innovative Talents Majoring in Machinery ..... Yang Shuzi and etc. (376)
- Study and Practice on Educating Undergraduate Talents  
Majoring in Machinery ..... Shen Hongshu and etc. (283)
- Study and Practice on Scheme for Educating Talents  
of Process Equipment and Control Engineering ..... Tong Shuiguang and etc. (387)
- Study and Practice on Scheme for Educating Talents  
of Process Equipment and Control Engineering ..... Dai Taoshu and etc. (391)
- Study and Practice on Reform of Scheme for Educating  
Talents of Energy Science and Dynamics ..... Tao Wenquan and etc. (395)
- Study and Practice on Reform of Scheme for Educating Talents  
of Energy Science and Dynamics for General Institutions of Engineerings ..... Zhou Yunlong and etc. (400)
- Study and Practice on Reform of Teaching of Engineering  
Graphics at New Century ..... Tan Jianrong and etc. (404)
- Comprehensive Reform and Practice of Basic  
Classroom Teaching and Practice – based Teaching for Machinery ..... Project Group(407)
- Study and Practice on Comprehensive Reform of Teaching  
and Practice of Basic Courses of Machinery ..... Huang Maolin and etc. (410)
- Study and Practice on Comprehensive Reform of Basic  
Classroom Teaching and Practice – based Teaching for Machinery ..... Project Group(414)
- Study and Practice on Comprehensive Reform of Basic  
Classroom Teaching and Practice – based Teaching for Machinery ..... Zhao Hongzhi(419)
- Constructing A Platform for Undergraduate Teaching of  
Greater Machinery and Educating Innovative Talents with International  
Competitive Power ..... Lin Zhongqin and etc. (423)

### Category of Electronics, Electrics and Computer Science

- Study and Practice on Mode of Science – Engineering Integration Education and  
Course System for Majors of Electronic and Electric Information ..... Ren Xiaomin(428)
- Study and Practice on Comprehensive Reform of Teaching Contents  
and Serial Courses for Majors of Electronic Information Engineering ..... Lü Youxin and etc. (435)
- Study and Practice on Comprehensive Reform of Teaching  
Contents and Serial Courses for Majors of Information Engineering ..... He Zhenzhong(441)
- Study and Practice on Reform of Teaching Contents and Course  
System for Majors of Electronic Information Engineering ..... Huang Junkai(445)
- Study and Practice on Teaching Reform for Majors of  
Computer Science and Technology Aiming to Educate Innovative Talents ..... Yu Yong and etc. (451)

---

Study and Realization of Open Practice System for Computer Software .....	Chen Xiaorong and etc. (454)
Study and Practice on Teaching Reform for Majors of Computer Science and Technology of Local Institutions of Higher Education Aiming to Educate Innovative Talents .....	Qian Peide and etc. (456)
Study and Practice on Network Environment – based Teaching of Computer Base .....	Project Group(460)
Study and Practice on Reform of Network Environment – based Teaching of Computer Base .....	Project Group(465)
Study and Practice on Reform of Network Environment – based Teaching of Computer Base .....	Yang Bo(470)
Study and Practice on Reform of Network Environment – based Teaching of Computer Base .....	Hu Weihua and etc. (473)
Reform and Practice of Teaching Contents and Course System of Basic Core Course Modules for Majors of Electronic and Electric Information .....	Yang Hao and etc. (478)
Reform and Practice of Teaching Contents and Course System of Basic Core Course Modules for Majors of Electric Information .....	Chen Bochao(483)
Study and Practice on Education of Design Engineering for Large Scale Integrated Circuitry for Majors of Electronic and Electric Information .....	Fu Fenglin and etc. (487)
Study and Practice on Teaching Reform of Electric and Electronic Course Modules for Majors of Non – electric Sciences and Engineerings .....	Lin Kongyuan and etc. (490)
Study and Practice on Teaching Reform of Electric and Electronic Course Modules for Majors of Non – electric Sciences and Engineerings .....	Project Group(497)
Study and Practice on Mode for Experiment – based Teaching of Modern Electronic Technology .....	Sun Xiaozi and etc. (501)
Study and Practice on Mode for Experiment – based Teaching of Modern Electronic Technology .....	Zhu Shouzheng and etc. (506)
Exploration on Reform of Experimental Environment and Teaching Mode for Virtual Electronics .....	Gu Jun and etc. (512)
Study and Practice on Construction of Experiment – based Teaching Environment and Experiment – based Teaching Mode for Virtual Electronic Technology .....	Project Group(517)
Giving prominence to talents educating features of “One Practicality and Two Innovations”, and Fully Improving Talents Educating Quality .....	Shi Chongzhi and etc. (520)
Optimizing Teaching Process and Construct Mode and Methods for Educating Innovative Ability of Talents .....	Song Wenxu and etc. (525)
Development of Competition of Electronic Design For University Students and Education of Innovative Ability of Students .....	Wang Yue and etc. (530)
Optimizing Practice – based Teaching System and Improving Engineering Practice Ability of Undergraduates .....	Feng Xiaoyun and etc. (534)

- Integration and Deepening of Achievements of Reform  
of Educating Talents Specialized in Electronic and Electric Information ..... Chen Yi and etc. (539)
- Integration and Deepening of Achievements of Reform  
of Educating Talents Specialized in Electronic and Electric Information ..... Information Institute(544)
- Integration and Deepening of Achievements of Reform  
of Educating Talents Specialized in Electronic and Electric Information ..... Wang Hui and etc. (550)
- Integration and Deepening of Achievements of Educating  
Talents Specialized in Electronic and Electric Information ..... Wang Zhaoan(555)

### Category of Architecture, Materials and Mechanics

- Study and Practice on Reform of Omnidirectional Open  
Teaching System for Education of Architecture ..... Zhang Qi and etc. (559)
- Study and Practice on Reform of Omnidirectional Open  
Teaching System for Education of Architecture ..... Shi Tiemao and etc. (563)
- Course Construction and Teaching Practice for Education of  
City Planning ..... Zhao Min and etc. (568)
- Basing upon Southwest China, and Establishing Subject  
System for City Planning with Regional Features ..... Zhao Wanmin and etc. (573)
- Construction of Course System and Teaching Practice for  
Specialty Platform for Architectural Environment and  
Equipment Engineering ..... Xiao Yongquan and etc. (577)
- Study and Practice on Reform and Construction of Course  
System for Majors of Water Supply and Sewerage Engineering ..... Li Guibai and etc. (582)
- Study and Practice on Educating Engineering Quality and  
Practice Ability for Majors of Civil Engineering ..... Jiang Yongsheng and etc. (585)
- Inheriting Traditional Features and Constructing New  
Platform for Educating Inter - disciplinary Talents Majoring in  
Civil Engineering ..... Li Yuanfu and etc. (591)
- Practice on Reform of Courses for Engineering Designs  
for Majors of Civil Engineering ..... He Ruoquan and etc. (599)
- Study on Knowledge System and Educating Mode for  
Talents Majoring in Construction Cost Management at Beginning of 21st Century ..... Yin YiLin(604)
- Optimizing Course System and Reforming Teaching Means  
—Study and Practice on System and Global Optimization of Basic Courses and Experimental  
Courses for Majors of Materials ..... Zhai Yuchun and etc. (610)
- Study and Practice on Integrated Design for Basic Courses  
of Majors of Materials ..... Ge Yong and etc. (614)
- Study and Practice on Integrated Design of Basic Courses of  
Materials Majors ..... Zhou Dafei and etc. (617)
- Study and Practice on Global Optimization of Experiment - based  
Teaching System for Majors of Inorganic Nonmetal Material Engineering ..... Zhang Lianmeng(621)
- Study and Practice on Global Optimization of Experimental  
Course System for Majors of Inorganic Nonmetal Materials ..... Huang Jiamu and etc. (625)

Study and Practice on Educating Engineering Ability of Talents	
Majoring in Materials .....	Department of Educational Administration(628)
Study and Practice on Educating Engineering Ability of Students	
Majoring in Material Engineering .....	Shi Qingnan and etc. (632)
Comprehensive Reform and Practice of Scheme for Educating	
Talents Majoring in Material Science and Engineering .....	Project Group(637)
Comprehensive Reform and Practice of Scheme for Educating	
Talents Majoring in Material Science and Engineering .....	Huang Boyun(640)
Comprehensive Reform and Practice of Scheme for Educating	
Talents Majoring in Material Science and Engineering .....	Fu Zhengyi(645)
Comprehensive Reform and Practice of Scheme for Educating	
Talents Majoring in Material Science and Engineering .....	Yang Mingbo and etc. (649)
Comprehensive Reform and Practice of Scheme for Educating	
Talents Majoring in Material Science and Engineering .....	Project Group(653)
Reform and Practice of Facing Engineering to Construct	
Experimental Course System for Majors of Material Processing and	
Control Engineering .....	Wang Zongjie and etc. (658)
Persisting Reform and Innovation, and Constructing High - level	
Experimental Center for Basic Mechanics .....	Fan Qinshan and etc. (664)
Elaborate Construction of Courses of Theoretical Mechanics	
for New System of Engineerings .....	Hong Jiazhen(670)
Comprehensive Reform and Practice of Educating Innovative	
Ability of Majors of Mechanics and Its Serial Courses .....	Chen Chuanyao(674)
Study and Practice on Comprehensive Reform of Educating	
Innovative Ability of Majors of Engineering Mechanics and Its Serial Courses	Fu Yiming(677)
Study and Practice on Comprehensive Reform of Educating	
Innovative Ability of Science and Engineering Majors of Mechanics	
and Its Serial Courses .....	He Shiping(682)

#### Category of Industrial Features

Study and Practice on Reform of Mode for Educating	
Wide - specification Talents of Principal Majors in Industrial Institutions	
of Higher Education .....	Project Group(685)
Study and Exploration on Reform of Mode for Educating	
Wide - specification Talents Majoring in Electrics and Information .....	Zheng Baoyu and etc. (688)
Study and Practice on Mode for Wide - specification Talents of Principal	
Majors in Industrial Schools .....	Ma Jian and etc. (691)
Construction of System for Educating Wide - specification Talents Majoring	
in Food Technology .....	Project Group(696)
Study and Practice on Educating Wide - specification Talents	
Majoring in Food Technology .....	Zhou Huiming(701)
Study and Practice on Educating Higher Talents Specialized	
in Clothing Technology with Integration of Arts and Engineering .....	Wang Yunqiang and etc. (705)